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Dňa 28. novembra 2022 zavítal na našu školu poslanec 

Európskeho parlamentu – pán Ivan Štefanec. Nebol u nás prvýkrát, 
už nás pred pár rokmi sme spolu diskutoval na aktuálne témy 
v Európskej únii.  

 
Ing. Ivan Štefanec , MBA, PhD. je europoslancom a v EP, vedúcim slovenskej delegácie EPP 

a prezidentom SME Europe. Snaží sa pomôcť malým a stredným podnikateľom, odstrániť zbytočnú 
byrokraciu v podnikaní, rozvíjať digitalizáciu a vzdelávanie, chrániť práva spotrebiteľov a strážiť 
dodržiavanie princípov subsidiarity. Záujmy Slovenskej republiky zastupuje v Európskej únii už od 
roku 2014. Pochádza z podnikateľskej sféry, preto dokonale pozná problémy tohto odvetvia.  

 
Po úvodnom predstavení sa nám vysvetlil svoje aktuálne snahy 

v oblasti digitalizácie. Európska únia v tejto oblasti presadzuje to, 
aby všetky mobilné telefóny, notebooky a iné elektronické 
zariadenia používali len jeden typ nabíjačky (USB-C) a aby to bolo 
pre všetky krajiny záväzné od roku 2024. Tým dosiahne EÚ 
niekoľkotonovú úsporu elektroodpadu. 

Rozprávali sme sa aj o projekte Erasmus+. Ten predstavuje 
ďalšiu oblasť jeho pôsobenia. Pán europoslanec je osobne rád, že 
takýto projekt existuje, lebo otvára dvere mladým, aby bez väčších 

nákladov spoznávali Európu.  
Študentské otázky v rámci diskusie a debaty zabŕdli aj do 

veľmi aktuálnych otázok, ako je dovoz plynu z Ruska. EÚ sa 
svojím postojom snaží pomôcť Ukrajine a sankcionovať za 
svoje činy Rusko. Preto sa snaží nájsť iné zdroje nevyhnutných 
surovín, akými sú zemný plyn a ropa. Pán Štefanec nám 
prezradil plány EÚ dovážať plyn zo severu alebo juhu.  

Starších žiakov našej školy veľmi zaujímali aj 
medzinárodné konflikty medzi krajinami, hlavne medzi 
Gréckom a Tureckom. Reagovali aj na incident maďarského 
prezidenta Orbána, ktorý na verejnom vystúpení mal šál s mapou starého Uhorska, ktoré zahŕňalo aj 
územie dnes suverénneho Slovenska.  Názor pána Štefanca je, že takéto provokatívne konanie je 
absolútne zbytočné. Hranice suverénneho a uznaného štátu treba dodržiavať. Možno aj ako reakciu 
na tento incident priniesol našim žiakom 
ako darček šál Slovenska.  

Ďalšou témou boli 2 slovenskí 
poslanci, ktorí sa nehlásia k žiadnej 
politickej strane. V rámci všetkých štátov 
EÚ je takýchto nezaradených poslancov 
presne 42. Majú z toho osobné výhody, 
ale neprispievajú politickej stabilite. 
Jedného nášho žiaka zaujala aj téma 1-
dňovej diaľničnej známky.  

 
V závere nám pán Štefanec predstavil svoju novú knihu, Louise Weiss a Milan Štefánik, ktorá 

bola aj pokrstená v europarlamente.  My sme sa mu poďakovali a radi ho u nás opäť uvidíme.  
 
Boris Štefanovič, Hana Bachratá 


